
Z á p i s
z 14. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Rájec,
konaného dne 7. 6. 2021 v 18:00 hodin v KD v Rájci.

Přítomni: p. Vladimír Hroch, Mgr. Josef Zika, Ing. Miloš Uherka, p. Libor Maixner,
p. Marcela Strašilová, Ing. Marek Papoušek, Ing. František Žák – zastupitelé obce.

Občané dle prezenční listiny.

Zasedání  Zastupitelstva  obce  Rájec  bylo  zahájeno  v 18:05  hodin  starostou  obce  panem
Vladimírem Hrochem. Starosta konstatoval,  že zasedání bylo řádně svoláno a informace podle
§ 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Rájec zveřejněna v souladu se
zákonem po dobu nejméně 7 dní  před zasedáním,  a  to  od 27.  5.  2021 do 7.  6.  2021 včetně.
Současně  byla  tato  informace  zveřejněna  na  „elektronické  úřední  desce“  a vyhlášena  místním
rozhlasem. 
Pro konání veřejného zasedání bylo také zabezpečeno dodržení protiepidemických opatření,  tj.
použití respirátorů, dezinfekce a zajištění rozestupů mezi účastníky.
Zápis z 13. veřejného zasedání ověřovatelé zápisu bez námitek ověřili svým podpisem.
Starosta přivítal všechny přítomné a konstatoval, že dle prezenční listiny je přítomno všech sedm
členů zastupitelstva a zasedání zastupitelstva obce je usnášeníschopné.

Zapisovatelka: p. Věra Domluvilová
Ověřovatelé zápisu: Ing. Miloš Uherka, Ing. František Žák.

Starosta  seznámil  přítomné  s návrhem  programu  v souladu  s pozvánkou  předanou  členům
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úředních deskách v tomto znění:
 
Navržený program:
2021.14.1 Schválení programu
2021.14.2 Úkoly z minulého zasedání zastupitelstva obce 
2021.14.3 Rozpočtová opatření
2021.14.4 Schválení účetní závěrky ZŠ a MŠ Rájec za rok 2020
2021.14.5 Schválení hospodaření a přidělení zisku do fondu ZŠ a MŠ Rájec za rok 2020 
2021.14.6 Schválení účetní závěrky obce Rájec za rok 2020
2021.14.7 Schválení závěrečného účtu obce Rájec za rok 2020
2021.14.8 Schválení výjimky z počtu žáků na školní rok 2021/2022
2021.14.9.1 Mikroregion – Dodatek VPS Zábřežsko třídí – spoluúčast
2021.14.9.2 Mikroregion – Dodatek VPS Zábřežsko třídí – financování
2021.14.10.1 Mikroregion – Dodatek VPS Zábřežsko kompostuje 2 – spoluúčast
2021.14.10.2 Mikroregion – Dodatek VPS Zábřežsko kompostuje 2 – financování
2021.14.11.1 Olomoucký kraj – dotace na vybavení JSDH
2021.14.11.2 Olomoucký kraj – dotace na auto JSDH
2021.14.12 Cenová opatření – kulturní dům Rájec
2021.14.13 Kanalizace – projekt přípojek a prováděcí dokumentace
2021.14.14 Projekt veřejného osvětlení a NN 
2021.14.15 Změna provozování obchodu + nájemné
2021.14.16 Nájemné restaurace   
2021.14.17 Návrh na poskytnutí mimořádné odměny starostovi obce Rájec 
2021.14.18 Různé
 



Před hlasováním dal starosta všem přítomným možnost vyjádřit se k návrhu programu. 
Žádný návrh na úpravu programu nebyl podán.
ad 2021.14.1 Schválení programu
Hlasování o navrženém programu: Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

ad 2021.14.2 Úkoly z minulého zasedání zastupitelstva obce
Místostarosta Mgr. Josef Zika zhodnotil plnění úkolů z minulého zasedání zastupitelstva obce:
1.  Podílet  se na připravovaných akcích – z důvodu protiepidemických opatření  se  žádné akce
nekonaly. Nejbližší připravovanou akcí je pouť ke Sv. Antoníčku v Rájci, v sobotu 12. června, ale
bude  pouze  bohoslužba  na  veřejném  prostranství.  V  sobotu  19.  června  se  v  Postřelmůvku
uskuteční Den Mikroregionu Zábřežsko. Vítání občánků je plánováno na konec srpna a sportovní
klub  chystá  na  prázdniny  turnaj  v malé  kopané.  Konání  akcí  však  bude  záviset  na  aktuální
epidemické situaci. Úkol trvá.

Zastupitelstvo bere na vědomí

2.  Pokračovat  v jednání  o možnostech  osazení  bezpečnostních  prvků  na  silnici  k Zábřehu  –
starosta uvedl,  že v rámci  projektu cyklostezek v regionu by mohly být řešeny i  bezpečnostní
prvky silnice. Žádné jednání k tomuto projektu zatím neproběhlo a situace ke stavbám cyklostezek
se stále vyvíjí. Starosta bude informace zjišťovat na jednání Svazku obcí Mikroregionu Zábřežsko.
Úkol trvá.

Zastupitelstvo bere na vědomí

ad 2021.14.3 Rozpočtová opatření
Rozpočtové opatření  č.  3/2021  bylo schváleno dne 12.  4 2021.  Rozpočet  příjmů byl  navýšen
o 55.000,-  Kč.  Zvýšen  byl  rozpočet  daňových  příjmů  a  rozpočtován  příjem  z prodeje  zboží
(náhradní prodej pečiva). 
Rozpočet výdajů byl zvýšen o 400.000,- Kč. V paragrafu „Vnitřní obchod“ byla rozpočtována
rekonstrukce prostoru obchodu v Rájci ve výši 350.000,- Kč, a dalších 50.000,- Kč na odměnu
z dohody o  provedení  práce,  nákup zboží  (pečivo)  a  na  služby.  Dále  byly  provedeny  drobné
převody mezi položkami v rámci paragrafů.
V části  financování  byly zvýšené výdaje pokryty z přebytku hospodaření minulých let  částkou
345.000,- Kč.
Rozpočtové opatření  č.  4/2021  bylo schváleno dne 12. 5.  2021. Rozpočet  příjmů byl navýšen
o 210.000,- Kč. Jednalo se zejména o zapojení příspěvku na platy a odvody zaměstnanců na VPP
ve výši 180.000,- Kč. Dále byl rozpočtován nenávratný neúčelový příspěvek ve výši 19.378,08 Kč
a příjem daně z hazardních her ve výši 10.621,92 Kč.
Rozpočet výdajů byl zvýšen o 472.000,- Kč. V paragrafu „Silnice“ je zvýšení o 240.000,- Kč na
projektovou dokumentaci komunikace a inženýrských sítí v lokalitě Drážky, a v paragrafu „Péče o
vzhled obce“ je rozpočtován příspěvek na platy a odvody zaměstnanců na VPP ve výši 180.000,-
Kč. Drobné zvýšení a převody mezi položkami jsou i v rámci paragrafů na odvádění odpadních
vod, kultury a péče o vzhled obce. 
V části  financování  je  rozpočtován  příjem  prostředků  ve  výši  2.000.000,-  Kč  z ukončeného
termínovaného  vkladu  zpět  na  běžný  účet  obce.  Zvýšené  výdaje  jsou  pokryty  z přebytku
hospodaření minulých let částkou 262.000,- Kč.
Rozpočtová  opatření  byla  dle  pověření  zastupitelstva  schválena  starostou  a  místostarostou.
Zastupitelé byli s rozpočtovými změnami seznámeni. Žádné připomínky nebyly vzneseny.

Zastupitelstvo bere na vědomí
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ad 2021.14.4 Schválení účetní závěrky ZŠ a MŠ Rájec za rok 2020
Výkazy účetní  závěrky ZŠ a  MŠ Rájec  sestavené k 31.  12.  2020 jsou zveřejněny  na fyzické
a elektronické úřední desce od 18. 5. 2021 dosud, a to v rámci Závěrečného účtu obce Rájec za rok
2020. Do dnešního dne nebyly podány žádné písemné připomínky. Hospodaření ZŠ a MŠ Rájec
za rok 2020 skončilo ziskem ve výši 251.998,57 Kč. Náklady celkem činily 5.213.666,37 Kč,
výnosy celkem 5.465.664,94 Kč. 
Dotazy a připomínky nebyly vzneseny.    
Hlasování o schválení účetní závěrky ZŠ a MŠ Rájec sestavené k rozvahovému dni 31. 12.
2020 včetně výsledku hospodaření ZŠ a MŠ Rájec za účetní období 2020:

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

ad 2021.14.5 Schválení hospodaření a přidělení zisku do fondu ZŠ a MŠ Rájec za rok 2020
Ředitelka  školy  předložila  obci  Rájec,  jako  zřizovateli,  Přehled  hospodaření  ZŠ a  MŠ Rájec,
příspěvkové organizace za rok 2020, který je  spolu s účetními výkazy zveřejněn na fyzické a
elektronické úřední desce od 18. 5. 2021 dosud. Součástí přehledu je návrh na přidělení zisku ve
výši  251.998,57  Kč  do  rezervního  fondu  školy.  Dosud  není  vyjasněn  systém  odměňování
pedagogů, proto případná potřeba doplatku na platy učitelů bude hrazena z rezervního fondu. 
Dotazy a připomínky nebyly vzneseny.
Hlasování o schválení hospodaření ZŠ a MŠ Rájec za rok 2020 a přidělení zisku  ve výši
251.998,57 Kč do rezervního fondu ZŠ a MŠ Rájec:

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

ad 2021.14.6 Schválení účetní závěrky obce Rájec za rok 2020
Výkazy účetní závěrky včetně inventarizační zprávy jsou součástí Návrhu závěrečného účtu obce
Rájec za rok 2020 a jsou zveřejněny na fyzické i elektronické úřední desce od 18. 5. 2021 dosud.
Ke zveřejněným dokumentům nebyly podány žádné písemné připomínky. Obec Rájec v minulém
roce hospodařila s rozpočtem po úpravách ve výši cca 9,9 milionů korun. Skutečné příjmy byly ve
výši  9.850.155,13 Kč a skutečné výdaje byly 8.531.808,56 Kč. Stav finančních  prostředků na
bankovních účtech k 31. 12. 2020 činí 9.769.650,73 Kč a na dvouletém termínovaném vkladu jsou
uloženy  2.000.000,-  Kč.  Stále  zatím  nebyly  uskutečněny  některé  plánované  investice  (věcná
břemena vodovodu, pořízení  traktoru pro práci v obecním lese,  rekonstrukce kulturního domu,
projekty rekonstrukce veřejného osvětlení, nákup pozemků). Výsledek hospodaření obce Rájec za
rok 2020 je ve výši 2.166.952,75 Kč. Jedná se o rozdíl mezi výnosy (9.539.748,32 Kč) a náklady
(7.372.795,57 Kč). Dotazy a připomínky nebyly vzneseny.
Hlasování o schválení účetní závěrky obce Rájec sestavené k rozvahovému dni 31. 12. 2020
včetně výsledku hospodaření obce Rájec za účetní období 2020:

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

ad 2021.14.7 Schválení závěrečného účtu obce Rájec za rok 2020
Návrh závěrečného účtu obce Rájec za rok 2020 včetně příloh, tj. Zprávy o výsledku přezkoumání
hospodaření obce Rájec za rok 2020, výkazů finančního hospodaření příspěvkové organizace ZŠ
a MŠ Rájec za rok 2020 a Inventarizační zprávy za rok 2020 je vyvěšen na fyzické i elektronické
úřední  desce  od  18.  5.  2021  dosud.  Ke  zveřejněnému  návrhu  nebyly  podány  žádné  písemné
připomínky.  Přezkoumání hospodaření  obce Rájec  za rok 2020 provedli  pracovníci  Krajského
úřadu Olomouckého kraje se závěrem „nebyly zjištěny chyby a nedostatky“. 
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Starosta navrhl schválit závěrečný účet  a hospodaření obce Rájec za rok 2020 bez výhrad.
Dotazy a připomínky nebyly vzneseny.
Hlasování o schválení závěrečného účtu obce Rájec za rok 2020 včetně Zprávy o výsledku
přezkoumání   hospodaření   obce   Rájec   za   rok   2020   a   udělení   souhlasu   s celoročním
hospodařením, a to bez výhrad: Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

ad 2021.14.8 Schválení výjimky z počtu žáků na školní rok 2021/2022
Ředitelka ZŠ a MŠ Rájec podala žádost o povolení výjimky z počtu žáků v základní škole pro
školní rok 2021/2022. Předpokládá se počet žáků 14 ve dvou třídách se dvěma spojenými ročníky.
Vrátit by se již měla také paní učitelka Johnová (Breknarová). Při udělené výjimce je povinností
obce  hradit  zvýšené  výdaje  na  vzdělávací  činnost.  Na  dotaz  zastupitelů  k  vývoji počtu  žáků
starosta uvedl, že situace se v dalších letech zvyšuje na 19 až 24 žáků. Stále však není jistota, zda
všechny děti nastoupí do rájecké školy.  
Hlasování   o   schválení   povolení   výjimky  z počtu   žáků  v ZŠ  a  MŠ  Rájec  pro   školní   rok
2021/2022: Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0   

ad 2021.14.9.1 Mikroregion – Dodatek VPS Zábřežsko třídí – spoluúčast
V prosinci minulého roku byly zastupitelstvem obce schváleny veřejnoprávní smlouvy na pořízení
nádob na plasty a kontejnerů na tříděný odpad. Jedná se o dotační projekt „Zábřežsko třídí“, jehož
administraci  zajišťuje  Svazek obcí  Mikroregionu Zábřežsko,  a  do kterého jsou zapojeny obce
v rámci  mikroregionu.  Z  důvodu  změny  legislativy  byly  nyní  obci  předloženy  Dodatky  č.  1
k veřejnoprávním  smlouvám.  Vlivem  výsledků  soutěže  na  dodavatele  nádob  dochází  také
k drobnému zvýšení ceny o 255,- Kč, což má vliv na výši poskytnuté dotace, tj. spoluúčast obce, a
rovněž  na  výši  předfinancování  projektu  návratnou  finanční  výpomocí.  Obci  Rájec  se  podíl
spoluúčasti zvyšuje o 38,- Kč na částku 36.004,- Kč. Návratná finanční výpomoc bude vyšší o
217,- Kč. Zastupitelé byli se zněním dodatku seznámeni. Připomínky nebyly vzneseny. 
Hlasování   o   schválení   uzavření   Dodatku   č.   1   k   Veřejnoprávní   smlouvě   o   poskytnutí
neinvestiční dotace na projekt „Zábřežsko třídí“ se Svazkem obcí Mikroregionu Zábřežsko
a pověření starosty k podpisu dodatku: Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

     
  
ad 2021.14.9.2 Mikroregion – Dodatek VPS Zábřežsko třídí – financování
Dodatek č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí neinvestiční návratné finanční výpomoci se
vztahuje  k projektu  projednávaném  v předchozím  bodu  programu.  Dodatkem  je  upraven
legislativní rámec veřejnoprávní smlouvy a výše poskytnuté částky na předfinancování projektu
„Zábřežsko třídí“. Obec Rájec poskytne na předfinancování tohoto projektu částku 204.025,- Kč.
Zastupitelé byli se zněním dodatku seznámeni. Připomínky nebyly vzneseny.
Hlasování   o   schválení   uzavření   Dodatku   č.   1   k   Veřejnoprávní   smlouvě   o   poskytnutí
neinvestiční   návratné   finanční   výpomoci   na   projekt   „Zábřežsko   třídí“  se   Svazkem  obcí
Mikroregionu Zábřežsko a pověření starosty k podpisu dodatku:

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0
  
 
 
ad 2021.14.10.1 Mikroregion – Dodatek VPS Zábřežsko kompostuje 2 – spoluúčast
Dalším  společným  projektem  obcí  Mikroregionu  Zábřežsko  je  administrace  a  pořízení
kompostérů, štěpkovačů a vybavení k eliminaci jednorázových plastových obalů. Cílem projektu
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„Zábřežsko kompostuje 2“ je předcházení vzniku komunálních odpadů. I k tomuto projektu byly
schváleny  a  uzavřeny  se  Svazkem  obcí  Mikroregionu  Zábřežsko  veřejnoprávní  smlouvy  o
poskytnutí  dotace  a  návratné  finanční  výpomoci.  Z  důvodu  změny  legislativy  byly  obci
předloženy  Dodatky  č.  1  k veřejnoprávním smlouvám.  Výše  spoluúčasti  a  předfinancování  je
v tomto projektu beze změny. Zastupitelé byli se zněním dodatku seznámeni. Připomínky nebyly
vzneseny. 
Hlasování   o   schválení   uzavření   Dodatku   č.   1   k   Veřejnoprávní   smlouvě   o   poskytnutí
neinvestiční dotace na projekt „Zábřežsko kompostuje 2“  se Svazkem obcí Mikroregionu
Zábřežsko a pověření starosty k podpisu dodatku:

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

  
  
ad 2021.14.10.2 Mikroregion – Dodatek VPS Zábřežsko kompostuje 2 – financování
Dodatek č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí neinvestiční návratné finanční výpomoci se
vztahuje  k projektu  „Zábřežsko  kompostuje  2“  projednávaném  v předchozím  bodu  programu.
Dodatkem je upraven pouze legislativní rámec veřejnoprávní smlouvy, výše spoluúčasti obce a
předfinancování  je  beze  změny.  Zastupitelé  byli  se  zněním  dodatku  seznámeni.  Připomínky
nebyly vzneseny.
Hlasování   o   schválení   uzavření   Dodatku   č.   1   k   Veřejnoprávní   smlouvě   o   poskytnutí
neinvestiční návratné finanční výpomoci na projekt „Zábřežsko kompostuje 2“ se Svazkem
obcí Mikroregionu Zábřežsko a pověření starosty k podpisu dodatku:

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0
  

ad 2021.14.11.1 Olomoucký kraj – dotace na vybavení JSDH
Obci Rájec byla schválena dotace z rozpočtu Olomouckého kraje na spolufinancování vybavení
nového automobilu JSDH obce vysílačkami s příslušenstvím. Původně bylo žádáno o 33.000,- Kč
bez  spoluúčasti  obce,  avšak  z důvodu  velkého  počtu  zájemců  byla  dotace  schválena  pouze
částečně  ve výši  13.000,-  Kč.  Zbylých cca  20.000,-  Kč musí  být  vyčleněno v rozpočtu  obce.
Zastupitelé byli seznámeni se zněním smlouvy o poskytnutí dotace a neměli připomínky.
Hlasování o schválení přijetí dotace z rozpočtu Olomouckého kraje z Programu na podporu
JSDH 2021 ve výši 13.000,- Kč na pořízení  spojových prostředků pro JSDH obce Rájec,
uzavření smlouvy o poskytnutí dotace a pověření starosty obce k podpisu smlouvy:

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

ad 2021.14.11.2 Olomoucký kraj – dotace na auto JSDH
Z rozpočtu Olomouckého kraje z Programu na podporu JSDH 2021  má obec Rájec schválenou
také dotaci ve výši 100.000,- Kč na pořízení dopravního automobilu pro JSDH Rájec. Jedná se o
dotační titul Dotace na pořízení cisternových automobilových stříkaček a dopravních automobilů
pro JSDH obcí Olomouckého kraje s dotací MV ČR 2021. Z  dotačního programu Ministerstva
vnitra  České  republiky  má  obec  na  pořízení  vozidla  příslib  dotace  ve  výši  450.000,-  Kč.
Předpokládané výdaje činí 1.200.000,- Kč.
Starosta uvedl, že do výběrového řízení nebyla podána žádná nabídka. Dodavatelé argumentují
nedostatkem dílů a materiálu – není z čeho vyrábět. Navíc výběr auta je omezen velikostí garáže
hasičské  zbrojnice.  Naplánována  je  schůzka  se  zástupcem  Renaultu  k projednání  této  velmi
komplikované situace.
Mgr. Josef Zika se dotázal, zda při odstoupení od smlouvy nehrozí obci sankce.
Starosta uvedl, že takové ustanovení smlouva neobsahuje.
Zastupitelé byli se zněním smlouvy o poskytnutí dotace seznámeni, připomínky nebyly vzneseny.  
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Hlasování o schválení přijetí dotace z rozpočtu Olomouckého kraje z Programu na podporu
JSDH 2021 ve výši 100.000,- Kč na pořízení dopravního automobilu pro JSDH obce Rájec,
uzavření smlouvy o poskytnutí dotace a pověření starosty obce k podpisu smlouvy:

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

ad 2021.14.12 Cenová opatření – kulturní dům Rájec
Vloni  byla v kulturním domě v Rájci  provedena oprava sociálního  zařízení  a kuchyňky a také
výměna osvětlení sálu a klubovny. Z tohoto důvodu byl podán návrh na přepracování ceníku za
pronájem prostor a zařízení kulturního domu v Rájci. Mgr. Josef Zika zpracoval návrh cenového
opatření a předložil jej zastupitelstvu k posouzení.
Zastupitelé odsouhlasili doplnění půjčovného za party stan 100,- Kč/den a pivní set 50,- Kč/den.
Hlasování o schválení cenového opatření k pronájmu prostor a zařízení kulturního domu
v Rájci s platností ode dne schválení: Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0   
 

ad 2021.14.13 Kanalizace – projekt přípojek a prováděcí dokumentace
Starosta  informoval  o proběhlém výběrovém řízení  na projektovou dokumentaci  na provádění
stavby  kanalizace  v Rájci  a  projektovou  dokumentaci  kanalizačních  přípojek.  Vybrán  byl
dodavatel  Ing.  Petr  Poštulka  s cenou  díla  ve  výši  1.064.800,-  Kč  s  DPH.  Termín  dodání
zpracované dokumentace je do 30.11.2021. Společná dokumentace přípojek bude zpracována pro
veřejnou  i  soukromou  část.  Z důvodu  motivace  občanů  k napojení  nemovitostí  na  obecní
kanalizaci  je  počítáno s s finanční  podporou ze  strany obce.  Při  započtení  všech domů v obci
vychází podíl na projektovou dokumentaci jedné přípojky ve výši cca 6 tisíc korun. Je potřeba
stanovit finanční příspěvek budoucího vlastníka přípojky. Zároveň starosta doplnil, že samostatné
zpracování projektové dokumentace přípojky kanalizace by bylo pro vlastníka podstatně dražší.
V nejbližší době proběhne k přípravě stavby kanalizace veřejné projednání za účasti projektanta. 
Ing. Miloš Uherka uvedl, že zájmem obce je standardizace provedení a použitého materiálu, proto
je motivace občanů k zapojení do projektu důležitá. 
Paní Marcela Strašilová se dotázala, jak se bude řešit cena, když bude každá přípojka jinak dlouhá.
Starosta odpověděl, že u projektové dokumentace rozdíl v ceně nebude. Při samotné realizaci bude
cena zhotovení  přípojky stanovena podle jejích parametrů.  To už si  bude hradit  vlastník sám,
případně opět s pomocí obce. Nyní se řeší příspěvek pouze na projektovou dokumentaci přípojek. 
Starosta dále na různé dotazy uvedl, že novým stavebníkům doporučuje plánovat umístění odpadní
jímky tak, aby po napojení nemovitosti na kanalizaci mohla být jímka vyčištěna a dále sloužila pro
zachytávání dešťové vody. Společný projekt přípojek bude zpracován pro stávající domy.  
Ing. Miloš Uherka navrhl výši příspěvku budoucího vlastníka přípojky na zpracování projektové
dokumentace jedné kanalizační přípojky v částce 3.000,- Kč.
Paní Marcela Strašilová navrhla částku 2.000,- Kč.
1. Hlasování o schválení příspěvku budoucího vlastníka kanalizační přípojky na zpracování
projektové dokumentace jedné kanalizační přípojky v částce 2.000,- Kč:

Pro: 3 Proti: 4 Zdržel se: 0   

2. Hlasování o schválení příspěvku budoucího vlastníka kanalizační přípojky na zpracování
projektové dokumentace jedné kanalizační přípojky v částce 3.000,- Kč:

Pro: 4 Proti: 3 Zdržel se: 0   

ad 2021.14.14 Projekt veřejného osvětlení a NN 
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Starosta  informoval  přítomné  v záležitosti  připravované  rekonstrukce  sítě  NN  v Rájci,  kterou
společnost ČEZ Distribuce, a.s. plánovala započít letos na podzim. Z důvodu změn legislativy se
ještě dopracovává projektová dokumentace. Realizace se předpokládá na jaře roku 2022.  Obec má
se společností  ČEZ Distribuce,  a.s.  vyjednáno v rámci  rekonstrukce  NN připoložit  kabely pro
nové veřejné osvětlení. Projektovou dokumentaci veřejného osvětlení zpracovává firma Emontas.
Na realizaci veřejného osvětlení v Rájci bude podána žádost o dotaci na rozvody i na světla.

Zastupitelstvo bere na vědomí

 
ad 2021.14.15 Změna provozování obchodu + nájemné
V budově obchodu v Rájci byla provedena rekonstrukce elektroinstalace, doplnění topidel, výměna
oken a dveří. V tomto týdnu budou dokončeny některé úpravy – nátěr vnitřních dveří a podlahy ve
skladu. Zahájení prodeje se předpokládá po 20. červnu. 

Zastupitelstvo bere na vědomí

ad 2021.14.16 Nájemné restaurace   
Na základě žádosti byla nájemci restaurace v Rájci schválena úleva z nájemného za měsíce leden
až březen 2021. K uvolnění vládních opatření a tedy k postupnému otevírání restaurací došlo až
v závěru měsíce května. Z tohoto důvodu se očekává žádost o úlevu na nájemném na další období.
Ze strany nájemce zatím nejsou žádné informace.

Zastupitelstvo bere na vědomí

ad 2021.14.17 Návrh na poskytnutí mimořádné odměny starostovi obce Rájec 
Paní  Marcela  Strašilová  připomněla,  že  již v roce  2019  byla  starostovi  obce  schválena
mimořádná odměna ve výši 15 tisíc korun za dokončení II. etapy vodovodu s přípojkami, avšak
nebyla vyplacena. Projekt vodovodních přípojek je dokončen a podán na stavebním úřadě.
Zároveň podala návrh na schválení další odměny starostovi ve výši 15 tisíc korun za jeho aktivní
činnost člena dozorčí rady společnosti Vodohospodářská zařízení Šumperk, a.s. Tato funkce je
neplacená a zasluhuje ocenění za činnost, která je přínosem nejen pro obec Rájec. Zastupitelé se
shodli, že pokyn k platbě vydá místostarosta. 
Hlasování o schválení mimořádné odměny starostovi obce Vladimíru Hrochovi za úspěšné
dokončení projektu vodovodních přípojek v obci Rájec ve výši 15.000,- Kč a dále za aktivní
činnost   člena   dozorčí   rady   společnosti  Vodohospodářská   zařízení   Šumperk,   a.s. ve   výši
15.000,- Kč: Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 1 

ad 2021.14.18 Různé
1. Odpady
Starosta  informoval  o  jednáních,  která  probíhají  v souvislosti  s chystanými  změnami  v oblasti
odpadového hospodářství. V našem regionu je plánovaná i změna systému hospodaření s odpady.
Sběr papíru letos ve spolupráci se školou nebude. Zvažuje se vyčlenit pro sběr papíru jeden den
měsíčně nebo čtvrtletně, případně i se sběrem elektrozařízení. 

Zastupitelstvo bere na vědomí

2. Zeleň
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Starosta oslovil Společnost pro zahradní a krajinářskou tvorbu, z.s. ve věci případné spolupráce
v oblasti  úpravy  a  údržby  zeleně  v Rájci  od  návrhu  až  po  samotnou  realizaci.  Starosta  bude
projednávat možnosti a podmínky případné spolupráce, a o vývoji bude dále informovat. 

Zastupitelstvo bere na vědomí

3. Škodní událost – dveře obchodu
Starosta informoval o proběhlém soudním jednání ve věci neuznaného nároku na odškodnění za
poškozené vstupní dveře v obchodě v Rájci. Událost se stala již v roce 2019, způsobená škoda je
ve výši cca 34 tisíc korun. Generali Česká pojišťovna však odmítla vyplatit pojistné plnění za
škodu z důvodu výluky v pojistných podmínkách.  Prostřednictvím Advokátní  kanceláře  Ritter-
Šťastný podala obec Rájec žalobu pro neplnění z pojistné smlouvy. Minulý týden proběhl soud
v Praze, kde byla žaloba obce zamítnuta s odůvodněním, že nárok na plnění není z důvodu výluky.
Po doručení rozsudku bude další postup v této věci konzultován s právním zástupcem.

 Zastupitelstvo bere na vědomí

4. Střet zájmů
Starosta  připomněl,  že  do konce  června  musí  veřejní  funkcionáři  podávat  majetkové  přiznání
podle zákona o střetu zájmů. V naší obci se povinnost týká starosty a místostarosty.

Zastupitelstvo bere na vědomí

Diskuse
Paní Marcela Strašilová informovala o vyhlášeném dotačním titulu „Kabina“ na rekonstrukce
sportovních  zařízení  včetně  zázemí.  Dotace  je  až  do  výše  800 tisíc  korun  a  spoluúčast  obce
minimálně  20  %.  Uvedla  to  v souvislosti  s nevyhovujícím  stavem šatny  na  fotbalovém  hřišti
v Rájci. Stále však není dořešeno vlastnictví pozemků pod šatnou, dotace tak nemůže být využita.
Další dotace pro sportovní kluby je poskytována na pořízení sekaček na trávu v hodnotě 40 až 200
tisíc korun.

Zastupitelstvo bere na vědomí

Starosta poděkoval přítomným za účast a veřejné zasedání v 19:55 hodin ukončil.

V Rájci dne 7. června 2021
Zapsala: Věra Domluvilová

..........................................................    ...................................................
ověřovatelé zápisu  starosta obce
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